



SHANGHAI  
FOREIGN INVESTMENT  
ASSOCIATION

上海市外商投資協會



# 月度工作简报

2023 年第 8 期

Shanghai Foreign Investment Association Vol. 8, 2023

# MONTHLY REPORT

### 2023年度第二次轮值会长会议暨监事会第二次会议召开

8月10日下午，2023年度第二次轮值会长会议暨监事会第二次会议在协会召开。黄峰会长、安费诺时代微波电子（上海）有限公司总经理武庭春、普华永道咨询（深圳）有限公司上海分公司合伙人原遵华、罗氏诊断产品（上海）有限公司企业事务与市场准入负责人徐健、玫琳凯（中国）有限公司副总裁张晶、亚什兰（中国）投资有限公司个人护理品亚太区总经理及大中华区总经理赵连明、上海地产闵虹（集团）有限公司副总经理张志雄6位副会长出席会议。上好佳（中国）有限公司总裁办主任方芸、上海江崎格力高食品有限公司法务总监张广晓、尼康映像仪器销售（中国）有限公司 副总经理兼工会主席张新、上海实业马利画材有限公司销售部副经理支卫4位监事、协会秘书长范红、各部门负责人和协会各分会秘书长参加会议。（图1）



图1



图2

会议听取了秘书处各部门、各分会上半年的工作情况，对协会继续提高会员服务效能、畅通沟通宣传渠道、拓展交叉合作内容、增进协会平台效应提出了建议和意见。监事会听取了协会秘书处及各分会上半年主要工作回顾和财务情况汇报。

### 上海市外商投资协会首届卓越领导力论坛举办

8月21日下午，由上海市外商投资协会主办、上海外服协办、史宾沙 Spencer Stuart作为知识合作伙伴的上海市外商投资协会第一届卓越领导力论坛在上海国际贸易中心举行。本次论坛以“引领企业跨越VUCA时代的领导力--在科技进步和创新中创造发展新机遇和新动能”为主题，汇聚多名外商投资企业高管及人力资源领域专家，围绕“科技给组织带来领导力方面的机遇和挑战”和“带领企业创新召唤领导力的升级”分享各自的经验、观点和最佳实践。来自外商投资企业管理人员、人力资源专业人士近100人出席本次活动。（图2）

## 8月2日

上海市民政局李雅平副局长一行来协会调研，黄峰会长、范红秘书长接待。

## 8月3日

日照市外办党组书记、主任吴乃军一行来访协会，范红秘书长接待。

## 8月4日

全国外商投资企业投诉中心负责人曾旭辉一行来协会调研，黄峰会长与协会权益保护部，接待，双方就外企权益保护工作进行了交流。

## 8月5日

黄峰会长受邀参加“上海社会力量在行动”公益半月谈电台节目，梳理了2022至2023年度云南怒江东西部协作项目的工作进程及未来工作计划。（图3）



图3



图4

## 8月16日

淮海集团副书记益晓菁、上海社科院法学所所长李建伟来访协会调研，范红秘书长接待。

## 8月17日

江苏省外商投资企业协会秘书长郭亦周来访协会，范红秘书长接待，双方就进一步加强合作等议题进行交流。

## 8月18日

闵行区外商投资协会成立，范红秘书长参加仪式并致辞。（图4）

## 8月22日

范红秘书长参加邦盛律师事务所20周年庆系列活动——“新发展格局下企业合规热点法律问题主题论坛”并致辞。



## 8月23日

黄峰会长拜访上海知识产权法院，黎淑兰副院长一行接待。双方围绕知识产权保护合作进行了深入交流。

## 8月23日

上海市奉贤区外商投资企业协会秘书长贾杰与高砂建筑工程（中国）有限公司董事总经理孙铁斌一行来访协会，范红秘书长接待。双方就未来在绿色低碳发展分会工作上的合作展开交流。

## 8月31日

河北省政府驻上海办事处副主任高建伟一行来访，范红秘书长接待。

## 会员走访及接待

8月2日，NIPPON EXPRESS控股有限公司副社长近藤晃一行来访协会，黄峰会长和范红秘书长接待。

8月8日，深圳分期乐有限公司（乐信集团）副总经理付俊来访协会，黄峰会长接待。

8月9日，富士胶片（中国）投资有限公司副总裁朱德康、商业开放创新中心主任袁鑫来访协会，黄峰会长、范红秘书长接待。

8月23日，上海英之界教育科技有限公司中国区企业事务部执行副总裁兼首席企业事务官柳尽染来访协会，黄峰会长接待。

### 走访企业名单（17家）：

上海东锦企业管理咨询股份有限公司	德韧干巷汽车系统（上海）有限公司
伍尔特国际贸易（上海）有限公司	富士通（中国）信息系统有限公司
上海海通国际汽车码头有限公司	泉膳（中国）投资有限公司
上海英之界教育科技有限公司	爱马仕（上海）商贸有限公司
欧艾斯设施管理服务（上海）有限公司	上好佳（中国）有限公司
上海上组物流有限公司	思科系统（中国）研发有限公司
上海爱知锻造有限公司	荷美尔（中国）投资有限公司
易富（上海）贸易有限公司	上海采埃孚伦福德底盘技术有限公司
上海采埃孚变速器有限公司	

8月协会共举办12场活动。本年度累计举办了92场活动。

### 2023年上海跨境贸易营商环境改革政策宣贯会

8月3日，市商务委会联合多家单位主办、上海市外商投资协会承办的2023年上海跨境贸易营商环境改革政策宣贯会召开。协会组织了100余家会员企业参会，帮助跨境贸易企业了解和应用本市2023年跨境贸易营商环境改革以及外贸保稳提质、助企纾困方面的政策。

### 绿色低碳发展分会：绿色电力专场沙龙

8月9日，上海市外商投资协会绿色低碳发展分会主办，巴斯夫（中国）有限公司、远景科技集团支持的“上海市外商投资协会绿色低碳发展分会绿色电力专场沙龙”在远景科技集团举办，50多名来自协会绿色低碳发展分会成员单位代表参加。本次沙龙由绿色低碳发展分会秘书长蒋永勇先生主持。

### 日资企业分会：“走进不二越”参访活动

8月16日，上海市外商投资协会日企分会携手虹桥联谊会联袂举办“走进不二越”参访活动，共36位来自不同行业的企业代表参加活动。不二越（中国）三浦昇总代表连线现场发表了致辞，公司周国杰总经理、上海市外商投资协会范红秘书长、日企分会张新会长发表了讲话。与会嘉宾还参观了设立在国家会展中心的不二越智能自动化生产展示厅。

(图5)



图5



图6

### 虹桥外企联谊会：法律专场沙龙：《外商投资法》“五年过渡期”合规倒计时、美国对华制裁措施简述及企业应对建议

8月16日，虹桥外企联谊会举办了法律专场沙龙：《外商投资法》“五年过渡期”合规倒计时、美国对华制裁措施简述及企业应对建议。虹桥国际中央商务区管理委员会公共服务处相关负责同志介绍了虹桥国际中央法务区建设情况。协会权益保护部程若锦介绍了协

会外企权益保护工作。段和段律师事务所陈锋律师、顾臻郅律师介绍了《外商投资法》“五年过渡期”合规要点。来自虹桥外企联谊会成员单位、上海市外商投资协会会员企业及相关机构30多名代表参加活动。（图6）

### 虹桥外企联谊会：人力资源专场沙龙：2023年劳动力趋势及人效管理优化和 提升

8月18日，虹桥外企联谊会、中国上海人力资源服务产业园虹桥园联合万宝盛华在虹桥园举办人力资源专场沙龙：“绩笑时代”方程式—2023年劳动力趋势及绩效管理探索活动，邀请到上海南虹桥商业发展有限公司办公室主任邵纯轩、万宝盛华大中华高级市场总监杨慧玲女士、美世中国区资深合伙人沈剑文、万宝盛华睿仕管理大中华高级总监周雪艳作了介绍分享。活动吸引了60多名来自虹桥外企联谊会、虹桥国际人才会客厅成员单位、协会会员企业、相关机构的代表参与。

### 智能制造分会：《走进智造标杆工厂》第二站——走进上海西门子医疗器械

8月18日，上海市外商投资协会智能制造分会举办《走进智造标杆工厂》系列活动的第二站：走进上海西门子医疗器械活动。本次活动共分三个环节：西门子医疗器械智能工厂参观、智能制造主题演讲及热点问题分组讨论。来自联合利华、太太乐、伊顿、麦格纳、安捷伦、科德宝、液化空气、林内、欧姆龙等近百家企业代表以线下及线上的方式参与了本次活动。

### 赋能中小企业系列讲座：发现数据中的外贸机会

8月22日，上海市外商投资协会举办《赋能中小企业系列讲座：发现数据中的外贸商机》，讲座邀请到上海海关统计分析处的胡亮科长、网易的外贸营销顾问俞燕青现场讲解。来自进出口相关企业、物流企业、外贸数字化服务企业的近30位代表参加了讲座。（图7）



图7



图8

## 《国务院关于进一步优化外商投资环境 加大吸引外商投资力度的意见》解读会

8月25日，协会举办《国务院关于进一步优化外商投资环境 加大吸引外商投资力度的意见》（以下简称“吸引外资 24 条”）解读会，来自会员企业的近80位高管参会。会上，黄峰会长对“吸引外资24条”进行了详细解读，并回应了外资企业在生物医药及增值电信等领域扩大开放、平等参与政府采购及标准制定、平等享受支持政策、外籍员工停居留、数据跨境流动、药品和医用耗材集中采购领域知识产权保护、税收优惠政策等方面的关切和诉求。

## 医药健康分会：2023年度分会会员大会

8月30至31日，上海市外商投资协会医药健康分会在浙江省湖州市举办了2023年度分会会员大会，共有三十余位医药健康分会企业代表参与。黄峰会长作了关于“吸引外资24条”的政策解读。邀请君和律师事务所合伙人陶旭东律师和郑玉律师作了“医药健康行业近期合规热点”的分享与探讨。分会秘书长作了上半年工作汇报和下半年重点工作介绍，并听取了参会企业的意见与建议。

## 虹桥外企联谊会经贸专场沙龙：“复杂国际环境下中国高新技术企业的贸易合规实务”

8月31日，虹桥外企联谊会在虹桥进口商品展示交易中心（虹桥品汇）举办“经贸专场沙龙：复杂国际环境下中国高新技术企业的贸易合规实务”活动。商务区管委会商务发展处相关人员、虹桥品汇副总经理朱菁出席本次活动。30多名来自虹桥外企联谊会成员单位、协会会员企业、相关机构的代表参加了活动。（图8）

## 8月活动回顾：

	时间	主题
MPI	8月31日	宏观政策洞察：如何应对当前经济面临的各种风险？政策刺激还是改革开放？
虹桥外企联谊会	8月16日	法律专场沙龙：《外商投资法》“五年过渡期”合规倒计时、美国对华制裁措施简述及企业应对建议
	8月18日	人力资源专场沙龙：“绩笑时代”方程式—2023年劳动力趋势及人效管理优化和提升
	8月31日	经贸专场沙龙：当前国际环境下中国高新技术企业的贸易合规实务-以芯片为例
讲座	8月3日	2023年上海跨境贸易营商环境改革政策宣贯会
	8月22日	发现数据中的外贸机会
	8月25日	《国务院关于进一步优化外商投资环境 加大吸引外商投资力度的意见》解读会



	时间	主题
分会 活动	8月9日	绿色低碳发展分会：绿色电力专场沙龙
	8月16日	日资企业分会：“走进不二越”参访活动
	8月18日	智能制造分会：“西门子医疗智能工厂”参访活动
	8月21日	人力资源分会：上海市外商投资协会第一届卓越领导力论坛
	8月30-31日	医药健康分会：2023年度会员大会

## 新会员

8月新入会企业6家，本年度累计新入会企业70家。

### 埃克森美孚(中国)投资有限公司

埃克森美孚(中国)投资有限公司注册于上海市徐汇区，注册资本 5628.4 万美元。自 1866 年起，埃克森美孚就保有润滑剂的领先技术，并且不断建立新的“标准”。在这不断革新的百年时间，埃克森美孚不断解决各个领域的润滑需求，并且提供领先的应用知识和经验，目前已经涵盖：乘用车润滑油，商用车润滑油，工业润滑油，以及海运，航空，基础和特种油。同时，埃克森美孚在中国市场已经深耕多年，作为领先的国际润滑油品牌，埃克森美孚在中国市场具有良好的品牌知名度，深受消费者信赖。在中国市场，埃克森美孚有多条产品业务线服务于中国市场，例如：工业润滑油、商用车润滑油以及乘用车润滑油等，其中乘用车润滑油品牌产品包括美孚 1 号™、美速霸™以及美孚力霸™等产品品牌。

### 上海观理碳科技有限公司

观碳智能是国内双碳领域领先的，专注于数智化碳计量、碳管理及提供一体化解决方案的科技企业。公司创立之初，凭借坚实的技术及创新理念的产品，获得全球知名风投公司SIG海纳亚洲天使轮投资。公司通过采用全球领先的物联网、人工智能、大数据等技术，为企业提供一站式全面能碳管理，建立从规划咨询、能碳计量、碳资产开发、管理、交易等全链式服务。通过不断升级构建碳中和数据生态，可满足企业在碳盘查、产品碳足迹、碳标签、节能减排、绿色供应链等领域的一系列需求，开辟了企业与认证机构、绿色金融机构的合作对接桥梁，让企业双碳路线更便捷高效。

### 卡洛克密封技术（上海）有限公司

卡洛克密封技术（上海）有限公司，隶属于美国英普罗工业集团，总部位于美国纽约州，是一家着重于安全性、产品寿命和生产效率的高性能流体密封及管道解决方案的领先制造商。Garlock 中国于 2007 年 12 月成立，注册资金 300 万美元，员工 60 人，总部设立在上海虹桥商务区，提供专业售前及售后技术支持。为进一步稳固并开拓中国市场，建立以中国为中心发射的亚太区经营销售网络，Garlock 于 2018 年 10 月在苏州高



新区成立苏州分公司，拥有金属垫片、非金属垫片、阀门填料等生产线，同时在北京、包头、广州均设销售人员提供支持，经销商网络覆盖全国。产品在工业领域覆盖面广，品种繁多，如油封、轴承连接器、压缩填料、各式垫片、膨胀接头或根据客户要求定制的特殊部件，广泛应用在化工、石油、天然气、造纸、电力、冶金、食品医药及矿山等行业。

### **颖投信息科技（上海）有限公司（妙盈科技）**

妙盈科技创办于2017年，致力于用人工智能解决金融机构、企业、政府和个人面临的可持续发展、气候变化、碳中和以及社会责任方面的挑战。其全面覆盖的ESG数据，帮助金融机构在绿色金融和责任投资方面做出正确决策。其技术软件可帮助企业管理ESG报告、改善能源效率、排查和减少碳排放。妙盈开发的个人碳普惠应用程序打造具有环保意识的社群，鼓励践行低碳生活方式。妙盈科技在上海、北京、深圳、香港和新加坡设有办公室，其全球知名投资者包括真格基金、维港投资、TOM集团、穆迪集团、汇丰银行、国泰君安国际、GIC和摩根大通资产管理。

### **洛泰（上海）投资有限公司**

联泰集团创办于1965年，业务始于中国香港及东南亚一带的船运贸易生意。经过50多年的发展，依托中国及海外的商业优势，打造连接中国与世界的商业桥梁，现在联泰集团业务领域辐射全球，涵盖零售、远洋渔业、国际旅游、密克罗尼西亚地区综合业务、产业园运营及投资等。联泰集团的发展足迹横跨三大洲，历经半个多世纪，见证了一个广袤地区的时代变迁。

### **亚玛芬体育用品贸易（上海）有限公司**

亚玛芬体育用品贸易（上海）有限公司是一家拥有诸多国际知名品牌的外商独资体育用品公司，总部位于芬兰。旗下产品的品牌为始祖鸟（ARC'TERYX），萨洛蒙（SALOMON），阿托米克（ATOMIC），威尔胜（WILSON）和壁克峰（PEAK PERFORMANCE）。亚玛芬体育的业务为消费者提供体育器材、服装、鞋类和配件，涉及网球、羽毛球、高尔夫、美式足球、足球、棒球、篮球、高山滑雪、滑雪、越野滑雪、健身训练、自行车、跑步、徒步旅行和潜水等运动。亚玛芬体育通过零售门店、电子商务平台、专业经销商、健身俱乐部等多种渠道向消费者销售其产品。2018年12月，亚玛芬体育的自营销售组织覆盖了34个国家。

### **SHFIA convened second rotating chair meeting and second supervisory board meeting of 2023**

On the afternoon of August 10, SHFIA's second rotating chair meeting and second supervisory board meeting of 2023 was held at the association, which was attended by Chairman Huang Feng as well as six vice chairpersons, namely Wu Tingchun, GM of Amphenol Times Microwave Electronics (Shanghai) Co., Ltd., Yuan Zunhua, Partner of PricewaterhouseCoopers Consultants (Shenzhen) Co., Ltd. Shanghai Branch, Xu Jian, Corporate Affairs and Market Access Chief of Roche Diagnostic Products (Shanghai) Co., Ltd., Zhang Jing, VP of Mary Kay China, Zhao Lianming, GM of Ashland Asia Pacific Personal Care Business and GM of Ashland China, and Zhang Zhixiong, Vice GM of Shanghai Land Minhong (Group) Co., Ltd.

Four members of SHFIA's Supervisory Board, namely Fang Yun, Director of the President Office of Liwayway (China) Co. Ltd., Zhang Guangxiao, Legal Affairs Director of Shanghai Ezaki Glico Foods Co., Ltd., Zhang Xin, Vice GM and labor union chairman of Nikon Imaging (China) Sales Co., Ltd., and Zhi Wei, Deputy Manager of the Sales Department at Shanghai SIIC Marie Painting Materials Co., Ltd., Fan Hong, Secretary-General of SHFIA, chiefs of various divisions and secretary-generals of each branch of the association were also present at the meeting.

The meeting listened to the first-half work reports of SHFIA's divisions and branches, and provided suggestions and comments on how the association can continue to improve member service efficiency, smooth communication and publicity channels, expand scope of cross-disciplinary cooperation, and enhance its platform effects. Members of the Supervisory Board also listened to the first-half work reports and financial reports of SHFIA's divisions and branches. (See photo1)



Photo 1



Photo 2

## SHFIA held first leadership excellence forum

On the afternoon of August 21, the 1st SHFIA Leadership Excellence Forum was held at the Shanghai International Trade Center, with SHFIA as host, FSG as co-host, and Spence Stuart as knowledge partner. Highlighting the theme "Leadership That Leads Enterprises to Transcend the VUCA Era – Creating New Development Opportunities and New Dynamics in Sci-Tech Advancement and Innovation", the forum brought together foreign enterprise executives and human resource experts to share their experiences, insights and best practices around the topics of "Leadership Opportunities and Challenges That Technology Presents to Organizations" and "Corporate Innovation Calling for Leadership Upgrades". The forum was attended by nearly 100 guests including foreign enterprise managers and human resource professionals. (See photo2)

SHFIA News

### August 2

Li Yaping, Deputy Director of the Shanghai Municipal Civil Affairs Bureau, led a delegation to visit SHFIA, where she was received by Chairman Huang Feng and Secretary-General Fan Hong.

### August 3

Wu Naijun, Party Secretary and Director of the Rizhao Municipal Foreign Affairs Office, led a delegation to visit SHFIA, where he was received by Secretary-General Fan Hong. (See photo 3)





Photo 3



Photo 4

### August 4

Zeng Xuhui, chief of the National Complaint Center for Foreign Enterprises, led a delegation to visit SHFIA, where he was received by Chairman Huang Feng and colleagues from the association's rights protection division. Both sides exchanged views on the protection of foreign enterprises' rights and interests.

### August 5

Chairman Huang Feng was invited to the "Shanghai Social Organizations in Action" radio talk show, where he shared the 2022-2023 work progress and future work plans of SHFIA's east-west cooperation project in Nujiang, Yunnan.

### August 16

Yi Xiaojing, Deputy Party Secretary of Huaihai Group, and Li Jianwei, Director of the Institute of Law of the Shanghai Academy of Social Sciences, visited SHFIA for survey, where they were received by Secretary-General Fan Hong.

### August 17

Guo Yizhou, Secretary-General of the Jiangsu Provincial Association of Enterprises with Foreign Investment, visited SHFIA, where he was received by Secretary-General Fan Hong. Both sides exchanged views on topics including how to further enhance cooperation.

### August 18

Secretary-General Fan Hong was invited to attend and speak at the launch ceremony of the Minhang District Association of Enterprises with Foreign Investment. (See photo 4)

### August 22

Secretary-General Fan Hong was invited to attend and speak at the "Forum on Prevailing Legal Issues in Corporate Compliance under the New

Development Pattern" as part of the 20th anniversary celebrations of Blossom & Credit Law Firm.

### **August 23**

Chairman Huang Feng visited the Shanghai Intellectual Property Court, where he was received by Vice President Li Shulan. Both sides conducted in-depth exchanges on cooperation over intellectual property protection.

### **August 23**

Jia Jie, Secretary-General of the Fengxian District Association of Enterprises with Foreign Investment, and Sun Tiebin, Managing Director of Takasago Constructors and Engineers (China) Co., Ltd., led a delegation to visit SHFIA, where they were received by Secretary-General Fan Hong. Both sides exchanged views on how to enhance cooperation over the association's green and low-carbon development branch.

### **August 31**

Gao Jianwei, Deputy Director of the Shanghai Office of the Hebei Provincial People's Government, led a delegation to visit SHFIA, where he was received by Secretary-General Fan Hong.

## **Member Enterprises Visited and Received**

On August 2, Akira Kondo, EVP of Nippon Express Holdings Co., Ltd., led a delegation to visit SHFIA, where he was received by Chairman Huang Feng and Secretary-General Fan Hong.

On August 8, Fu Jun, Vice GM of Shenzhen Fenqile Co., Ltd. (Lexin Group), visited SHFIA, where he was received by Chairman Huang Feng.

On August 9, Zhu Dekang, Vice President, and Yuan Xinlai, Director of Open Business Innovation Center of FUJIFILM (China) Investment Co., Ltd., visited SHFIA, where they were received by Chairman Huang Feng and Secretary-General Fan Hong.

On August 23, Liu Jinran, China EVP of Corporate Affairs of Shanghai EF Education Technology Co., Ltd., visited SHFIA, where she was received by Chairman Huang Feng.

## List of enterprises visited (17 enterprises):

Shanghai Dongjin Business Consulting Co., Ltd	Dura Ganxiang Automotive Systems (Shanghai) Co., Ltd.
Würth International Trading (Shanghai) Co., Ltd	Fujitsu (China) Information Systems Co., Ltd.
Shanghai Haitong International Automotive Terminal Co., Ltd.	Zensho (China) Investment Co., Ltd.
Shanghai EF Education Technology Co., Ltd	Hermès (Shanghai) Trading Co., Ltd.
Iss Facility Services (Shanghai) Co., Ltd.	Liwayway (China) Co. Ltd.
Shanghai Kamigumi Logistic Service Co., Ltd.	Cisco Systems (China) R&D Co., Ltd.
Shanghai Aichi Forging Co., Ltd.	Hormel (China) Investment Co., Ltd.
Yifu (Shanghai) Trading Co., Ltd.	ZF Lemforder Shanghai Chassistech Co., Ltd.
ZF Transmissions Shanghai Co., Ltd.	

## SHFIA Events

In August, SHFIA held 12 events. Throughout 2023, SHFIA has held a total of 92 events.

### 2023 Policy Publicity Conference on Shanghai's Cross-border Trade Business Environment Reform

On August 3, the 2023 Policy Publicity Conference on Shanghai's Cross-border Trade Business Environment Reform was hosted by the Shanghai Municipal Commerce Commission and organized by SHFIA. The association organized more than 100 member enterprises to participate in the meeting to help cross-border trade firms understand and adopt the reform measures of Shanghai's cross-border trade business environment as well as policies on maintaining the stability and quality of foreign trade and assisting enterprises in need.

### Green and Low-Carbon Development Branch: Green Power Special Salon

On August 9, the "SHFIA Green and Low-Carbon Development Branch Green Power Special Salon" was held at Envision Group, with support from BASF China and Envision Group. The event was attended by more than 50 representatives from the branch's member enterprises, and hosted by branch secretary-general Jiang Yongyong.

### Japanese Enterprises Branch: "Visit to Nachi"



On August 16, SHFIA's Japanese Enterprises Branch joined hands with FIEs Community@Hongqiao to co-host the "Visit to Nachi" activity. Noboru Miura, China Chief Representative of Nachi China, delivered a welcome speech by video chat, while Nachi GM Zhou Guojie, SHFIA Secretary-General Fan Hong, and branch chairman Zhang Xin made onsite remarks. Participating guests also visited Nachi's smart, automatic manufacturing exhibition hall at the National Exhibition and Convention Center. (See photo 5)



Photo 5



Photo 6

**FIEs Community@Hongqiao: "Legal Salon: Compliance Countdown to the 'Five-Year Transition Period' of Foreign Investment Law, Brief Description of US Sanctions against China, and Suggestions on Corporate Response"**

On August 16, FIEs Community@Hongqiao held the "Legal Salon: Compliance Countdown to the 'Five-Year Transition Period' of Foreign Investment Law, Brief Description of US Sanctions against China, and Suggestions on Corporate Response", where officials from the Public Service Division of the Administration Committee of the Shanghai Hongqiao International Central Business District introduced the development of the Hongqiao International Central Legal Affairs District, Chen Ruojin from SHFIA's rights protection division introduced the association's efforts to protect the rights and interests of foreign enterprises, and Chen Feng and Gu Zhenzhi, both lawyers from Duan and Duan Law Firm, presented the key compliance points during the "five-year transition period" of China's Foreign Investment Law. More than 30 representatives from FIEs Community@Hongqiao member organizations, SHFIA member enterprises, and relevant organizations participated in the event. (See photo 6)

## **FIEs Community@Hongqiao: “ Human Resources Salon: 2023 Labor Market Trends and Optimization and Improvement of Human Efficiency Management”**

On August 18, FIEs Community@Hongqiao, Shanghai Human Resources Services Industrial Park Hongqiao Campus, and Manpower Group co-hosted the “ Human Resources Salon: 2023 Labor Market Trends and Optimization and Improvement of Human Efficiency Management”. The event invited Shao Chunxuan, Office Director of Shanghai South Hongqiao Commercial Development Co., Ltd., Yang Huiling, Senior Marketing Director of Manpower Greater China, Shen Jianwen, Senior Partner of Mercer China, and Zhou Xueyan, Senior Director of Right Management Greater China for sharings and presentations. More than 60 representatives from FIEs Community@Hongqiao member organizations, Hongqiao International Talent Club member organizations, SHFIA member enterprises, and relevant organizations participated in the event.

## **Smart Manufacturing Branch: 2nd Session of “Discovering Benchmark Smart Factories” activities – Visit to Shanghai Siemens Healthineers**

On August 18, SHFIA 's Smart Manufacturing Branch hosted the second session of the “Discovering Benchmark Smart Factories” activities at Shanghai Siemens Healthineers. The activity consisted of three parts: a visit to Siemens Healthineers' smart factory, a keynote speech on smart manufacturing, and a group discussion on trending topics. Representatives from nearly 100 enterprises including Unilever, Totole, Eaton, Magna, Agilent, Freudenberg, Air Liquide, Rinnai, and Omron participated in the activity either offline or online.

## **Empowering SMEs Seminar Series: Discovering Foreign Trade Opportunities in Data**

On August 22, SHFIA held a seminar themed “Discovering Foreign Trade Opportunities in Data”, as part of its “Empowering SMEs” seminar series, which invited Hu Liang from Shanghai Customs' Division of Statistics and Analysis and Yu Yanqing, a foreign trade marketing consultant from NetEase as guest speakers. The seminar was attended by nearly 30 representatives from foreign trade-related enterprises, logistics enterprises, and foreign trade digital service enterprises. (See photo 7)



Photo 7



Photo 8

### **Policy Interpretation Seminar on the *State Council Opinions on Further Optimizing the Foreign Investment Environment and Strengthening the Attraction of Foreign Investment***

On August 25, SHFIA held a policy interpretation seminar on the State Council Opinions on Further Optimizing the Foreign Investment Environment and Strengthening the Attraction of Foreign Investment (“24 Measures to Attract Foreign Investment”), which was attended by nearly 80 executives from member enterprises. At the event, Chairman Huang Feng presented a detailed interpretation of the document, and responded to the concerns and needs of foreign enterprises for greater openness in sectors like biopharmaceuticals and value-added telecommunications, equal participation in government procurement and standard formulation, equal access to support policies, stay and residency for foreign employees, cross-border data flow, IPR protection in such fields as centralized procurement of drugs and medical consumables, and preferential tax policies.

### **Medical and Health Branch: 2023 Member Assembly**

From August 30 to 31, SHFIA’s Medical and Health Branch held its 2023 member assembly in Huzhou, Zhejiang, which was attended by more than 30 representatives from the branch’s member enterprises. At the event, Chairman Huang Feng presented a policy interpretation on the “24 Measures to Attract Foreign Investment”, and Tao Xudong and Zheng Yu, both partners of JunHe Law Offices, presented on the topic “Recent Compliance Hotspots in the Medical and Health Industry”. Also, the branch secretary-general delivered reports on first-half work and second-half priorities, and listened to the comments and suggestions from the participating enterprises.

### **FIEs Community@Hongqiao: "Economic and Trade Salon: Trade Compliance Practices for Chinese High-Tech Enterprises in a Complex International Environment"**



On August 31, FIEs Community@Hongqiao held the "Economic and Trade Salon: Trade Compliance Practices for Chinese High-Tech Enterprises in a Complex International Environment", which was attended by officials from the Business Development Office of the Administration Committee of the Shanghai Hongqiao International Central Business District, and Zhu Jing, Vice GM of the Hongqiao Import Commodity Exhibition and Trading Center. And more than 30 representatives from FIEs Community@Hongqiao member organizations, SHFIA member enterprises, and relevant organizations participated in the event. (See photo 8)

## August Event Review:

	Time	Theme
MPI	August 31	How to Deal with the Various Risks The Current Economy Faces? By stimulant policies or reform and opening-up?
FIEs Community@Hongqiao	August 16	Legal Salon: Compliance Countdown to the "Five-Year Transition Period" of Foreign Investment Law, Brief Description of US Sanctions against China, and Suggestions on Corporate Response
	August 18	Human Resources Salon: 2023 Labor Market Trends and Optimization and Improvement of Human Efficiency Management
	August 31	Economic and Trade Salon: Trade Compliance Practices for Chinese High-Tech Enterprises in a Complex International Environment
Empowering SMEs Seminar Series	August 22	Discovering Foreign Trade Opportunities in Data
Seminars	August 3	2023 Policy Publicity Meeting on Reform of Shanghai's Cross-border Trade Business Environment Reform
	August 25	Policy Interpretation Seminar on the <i>State Council Opinions on Further Optimizing the Foreign Investment Environment and Strengthening the Attraction of Foreign Investment</i>
Branch Activities	August 9	Green and Low-Carbon Development Branch: Green Power Special Salon
	August 16	Japanese Enterprises Branch: Visit to Nachi
	August 18	Smart Manufacturing Branch: Visit to Siemens Healthineers' smart factory
Branch Activities	August 21	Human Resources Branch: 1 <sup>st</sup> SHFIA Leadership Excellence Forum
	August 30-31	Medical and Health Branch: 2023 Member Assembly

## New Members

### ExxonMobil (China) Investment Co., Ltd.

ExxonMobil (China) Investment Co., Ltd. is registered in Xuhui District, Shanghai, with a registered capital of USD 56.28 million. Since 1866,

ExxonMobil has maintained leading technology in lubricants and continuously established new "standards". In this century of continuous innovation, ExxonMobil has continuously addressed the lubrication needs from various fields and provided leading knowledge and experience. Currently, ExxonMobil has covered: passenger vehicle lubricants, commercial vehicle lubricants, industrial lubricants, as well as marine, aviation, basic and special oils. At the same time, ExxonMobil has been deeply rooted in the Chinese market for many years. As a leading international lubricant brand, ExxonMobil has a good brand awareness in the Chinese market and are deeply trusted by consumers. In the Chinese market, ExxonMobil have several product business lines serving the Chinese market, such as industrial lubricants, commercial vehicle lubricants, and passenger vehicle lubricants, among which passenger vehicle lubricants include Mobil 1™, Mobil Super™ And Mobil Special™ and other product brands.

### **Carbongram Shanghai Co., Ltd.**

Carbongram Shanghai Co., Ltd. is a prominent carbon management technology firm in China, committed to offering smart, one-stop carbon management solutions to companies chasing sustainable development targets. Carbongram was founded with an angel investment from SIG Asia, and based on world-leading technologies such as Internet of Things, artificial intelligence, and big data, Carbongram's full-chain service offerings include carbon planning, consultancy, carbon accounting, carbon asset development, and carbon asset trading. Carbongram has also been actively developing a carbon data ecosystem and carbon collaboration mechanism, which will benefit corporations, organizations, and certifiers altogether.

### **Garlock Sealing Technologies (Shanghai) Co., Ltd.**

A subsidiary of EnPro Industries Group headquartered in New York, USA, Garlock Sealing Technologies (Shanghai) Co., Ltd. (Garlock China) is a leading manufacturer of high-performance fluid sealing and piping solutions with a focus on safety, product life and productivity. Garlock China was established in December 2007, with a registered capital of USD 3 million and 60 employees. Headquartered in the Hongqiao Business District, Shanghai. Garlock China provides professional pre-sales and after-sales technical support to our customers. In order to further stabilize and develop the Chinese market and establish a China-focused sales network in the Asia Pacific region, Garlock established a Suzhou branch in Suzhou High-tech Zone in October 2018, with metal gasket, non-metal gasket, valve packing

and other production lines, and set up sales staff in Beijing, Baotou and Guangzhou to provide support, and the dealer network covers the whole country. Our products cover a wide range of industrial fields with a wide variety of products, such as oil seals, bearing connectors, compression fillers, all kinds of gaskets, expansion joints or customized special parts according to customer requirements, widely used in chemical, petroleum, natural gas, paper, electricity, metallurgy, food medicine and mining industries.

### **Yingtou Information Technology (Shanghai) Co., Ltd. (MioTech)**

Founded in 2017, MioTech commits to using artificial intelligence to solve the sustainability, climate change, carbon emissions reduction, and social responsibility challenges faced by financial institutions, corporations, governments, and individuals. Its comprehensive coverage of ESG data helps financial institutions make the right decisions in green finance and responsible investments. Its software helps corporations manage ESG reporting, improve energy efficiency, track, and reduce carbon emissions. Its app builds green-conscious communities and promotes low-carbon lifestyles among individuals. Founded in Hong Kong, MioTech also has offices in Shanghai, Beijing, Shenzhen, Hong Kong, and Singapore. Its world-renowned investors include ZhenFund, Horizons Ventures, TOM Group, Moody's, HSBC, Guotai Junan International, GIC, and J.P. Morgan Asset Management.

### **Luenthai (Shanghai) Investment Co., Ltd.**

Founded in 1965, Luenthai Group started its business with shipping trade in Hong Kong and Southeast Asia. After more than 50 years of development, the group now builds on the commercial advantages of China and overseas markets to foster a bridge of commerce between China and the world. Now, the operations of Luenthai Group reach all parts of the world, covering businesses including retail, ocean fishing, international tourism, comprehensive business in the Micronesia region, industrial park operation and investment, etc. The group 's development footprints span three continents, lasting more than 50 years and witnessing the changes of times in a vast region.

### **Amer Sports Trading (Shanghai) Co., Ltd.**

Headquartered in Finland, Amer Sports Trading (Shanghai) Co., Ltd. is a wholly foreign-owned sports goods company with many internationally renowned brands, such as ARC'TERYX, SALOMON, ATOMIC, WILSON, and PEAK PERFORMANCE. Amer Sports provides consumers with sports equipment, apparel, footwear, and accessories, covering sports such as tennis,



badminton, golf, American football, soccer, baseball, basketball, alpine skiing, skiing, cross-country skiing, fitness training, cycling, running, hiking, and diving. The company sells its products to consumers through various channels such as retail stores, e-commerce platforms, specialized distributors, and fitness clubs. By December 2018, Amer Sports' self-operated sales organization covered 34 countries.



上海市外商投资协会 Shanghai Foreign Investment Association  
地址 Address : 上海市黄浦区淮海中路 138 号上海广场 29 楼  
29F, Shanghai Plaza, No . 138 Middle Huaihai Rd, Huangpu  
District, Shanghai

微信公众号 WeChat: 上海市外商投资协会

联系人 Contact Person: 陈香绘

电话 Tel: 021 -62752995

邮箱 E - mail: [chenxianghui@safi.org.cn](mailto:chenxianghui@safi.org.cn)